
18.09.2020 Kenevir Endüstrisi OMÜ’de masaya yatırıldı

www.gazetearena.com/kenevir-endustrisi-omu-de-masaya-yatirildi-93784.html 1/3

Türkiye Samsun Politika Karadeniz Ekonomi Spor Teknoloji Sağlık Dünya Aktüel

Anasayfa Reklam Sitene Ekle Künye    Üye Ol Üye Girişi

Foto Galeri Video Galeri Yazarlar Seri İlanlar Firma Rehberi İletişim Arş�vde Ara  

Diğer

OMÜ Sah�l Tes�sler�nde düzenlenen toplantıya; Samsun Val�s� Dr. Zülk�f Dağlı, Samsun
m�lletvek�ller� Fuat Köktaş, Dr. Ahmet Dem�rcan ve Orhan Kırcalı, OMÜ Rektörü Prof. Dr. Yavuz
Ünal, Samsun Ün�vers�tes� Rektörü Prof. Dr. Mahmut Aydın, OMÜ Rektör Yardımcısı Prof. Dr.
Fehm� Yazıcı, Samsun T�caret ve Sanay� Odası Başkanı Sal�h Zek� Murz�oğlu, OMÜ Kenev�r
Araştırmaları Enst�tüsü Müdürü Prof. Dr. Sel�m Aytaç, Karaden�z Tarımsal Araştırmalar Enst�tüsü
Müdür Yardımcısı Z�raat Yüksek Mühend�s� Şah�n G�zlenc�, kamu kurum tems�lc�ler�, STK’lar ve
akadem�syenler katıldı.
Narlı ve Vez�r adında �k� kenev�r çeş�d� adayı çıkarmış bulunmaktayız
Kahvaltı �kramının ardından başlayan toplantının açılış konuşmasını yapan OMÜ Kenev�r
Araştırmaları Enst�tüsü Müdürü Prof. Dr. Sel�m Aytaç, kenev�r b�tk�s�n�n 2013 yılından �t�baren önem
kazanmaya başladığına d�kkat çekerek,  “OMÜ de Karaden�z Tarımsal Araştırmalar Enst�tüsü �le
b�rl�kte, bu yıldan �t�baren kenev�r çalışmalarına başladı. Uzun yıllar farklı �llerden toplanmış kenev�r
popülasyonlarını ıslah ederek, daha düşük oranda thc �çeren çeş�tler�n gel�şt�r�lmes� �ç�n 2017
yılında TÜBİTAK’tan b�r proje geç�rd�k. Bugün burada toplanmamızın b�r neden� de ülkem�zde
kenev�r�n mevcut durumu hakkında konuşmanın yanı sıra sonuç aşamasına gelm�ş bu proje
hakkında s�zlere b�lg� vermekt�r. Tesc�lde son aşamaya gelm�ş, narlı ve vez�r adında �k� kenev�r
çeş�d� adayı çıkarmış bulunmaktayız. Mart ayında toplanacak tesc�l kom�tes�n�n onayıyla da �lk defa
tesc�ll� çeş�d�m�z� çıkarmış olacağız. 2 tane daha çeş�t adayımız bulunmaktadır ve 2021 yılında bu
çeş�tler� tesc�l kom�tes�ne sunacağız” ded�.
Cumhurbaşkanı Recep Tayy�p Erdoğan’ın 2019 yılında kenev�r b�tk�s�yle �lg�l� kötü algıyı yıkan
konuşmasından sonra, ülkem�zde kenev�re bakış açısının değ�şt�ğ�n� kaydeden Enst�tü Müdürü
Aytaç, projen�n yürütülmes�nde emeğ� ve katkısı olanlara teşekkür ett�.
Türk�ye’n�n �lk yerl� ve m�ll� kenev�r çeş�d�n� Samsun gel�şt�rm�şt�r
Karaden�z Tarımsal Araştırmalar Enst�tüsü Müdür Yardımcısı Z�raat Yüksek Mühend�s� Şah�n
G�zlenc� de kenev�r b�tk�s� ve OMÜ �le ortaklaşa yürütülen proje sonunda ortaya çıkarılan kenev�r
çeş�d� adayı narlı ve vez�r� tanıttı. OMÜ �le b�rl�kte, keten üzer�ne de çalışma yaptıklarını �fade eden
Şah�n G�zlenc�, “Yakın zaman �çer�s�nde l�ftl�k keten çeş�d�m�z de tesc�llenecek. Bunun yanında,
Türk�ye’n�n �lk yerl� ve m�ll� kenev�r çeş�d�n� y�ne Samsun gel�şt�rm�şt�r. Kenev�r�n ülke tarımına yön
veren yapı ve kurumları Samsun’dadır. B�z OMÜ �le b�rl�kte Ar-Ge ve tarım çalışmalarımızı
sürdürüyoruz ancak sanay�n�n de kenev�r sektörüne g�rmes� gerek�yor. Böylece ülke ekonom�s�ne
katkı sağlayacak çok �y� sonuçlar alab�leceğ�m�ze �nanıyorum” şekl�nde konuştu.
Farklı enst�tü ve ün�vers�teler�n b�r araya gelmes�yle daha kısa sürede daha n�tel�kl� �şler
çıkarmayı hedefl�yoruz
Toplantının düzenlenmes�nden onur duyduğunu d�le get�ren Rektör Prof. Dr. Yavuz Ünal da “OMÜ
ve Samsun’un kenev�r alanında b�lg� ve b�r�k�m�n�n ne aşamada olduğunu görmek ve dünya
genel�nde bu b�tk�n�n geleceğ�n�n b�r ön değerlend�rmes�n� yapmak amacıyla bu toplantıyı
düzenled�k. Bundan daha öneml�s�, hem bölgen�n hem de ülken�n ekonom�s�ne katkı sağlayacak,
b�z� uluslararası rekabette güçlend�recek bu konu �ç�n kurum olarak yapab�lecekler�m�z�n yol
har�tasını çıkarmak �st�yoruz. Bu nedenle kenev�r b�tk�s�n�, bölgem�z ve ülkem�z açısından c�dd� b�r
şans olarak görüyoruz. Geçm�şte bu konuda yapılan çalışmalar da son derece değerl� ve projen�n
bu noktaya gelmes�n�, beklenenden daha olumlu sonuçlar elde ed�lmes�n� sağlamış. Bundan sonra
�se Samsun’un l�derl�ğ�nde, �ş ortaklığı bağlamında farklı enst�tü ve ün�vers�teler�n b�r araya
gelmes�yle daha kısa sürede daha n�tel�kl� �şler çıkarmayı hedefl�yoruz” �fadeler�n� kullandı.
Samsun Ün�vers�tes�n� de ayrı b�r kurum olarak değ�l, b�r paydaş olarak gördükler�n� �fade eden
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Rektör Ünal, “Bu sebeple Samsun Ün�vers�tes�n�n de bu sürece katılmasını ve sürec�n b�rl�kte
yürütülmes�n� arzu ed�yoruz” d�ye konuştu.
Kenev�r�n Samsun nezd�nde sah�plen�lmes� adına konuşmalar, çalışmalar gerçekleşt�rd�k
Samsun AK Part� m�lletvek�l� Fuat Köktaş da hükümet�n, kenev�r �le �lg�l� yürüttüğü çalışmalar
hakkında b�lg� vererek şunları söyled�, “Cumhurbaşkanımızın, kenev�r�n merkez�n�n Samsun
olmasına yönel�k konuşmasından sonra bu konunun Samsun nezd�nde sah�plen�lmes� adına
konuşmalar, çalışmalar gerçekleşt�rd�k. Cumhurbaşkanımıza gerçekleşt�rd�ğ�m sunum ve
hazırladığım raporun ardından bu konuda b�r süreç başladı. Akab�nde pandem�den dolayı
telekonferans yoluyla Tarım ve Sanay� bakanımızla b�r toplantı daha gerçekleşt�rd�k. Bu konu
yalnızca Tarım Bakanlığını �lg�lend�rm�yor. Sağlık Bakanlığı, İç�şler� bakanlığı, Sanay� Bakanlığı ve
hatta Adalet Bakanlığını da �çeren çok boyutlu b�r konu. Bu doğrultuda c�dd� b�r mesafe kat ed�l�yor.
Kenev�r yalnızca tekst�lde �p olarak kullanılacak b�r ürün değ�l, et�nden sütünden her yönünden
faydalanab�l�r�z.”
Ürünü daha ekonom�k b�r konuma er�şt�recek b�r yol har�tası bel�rlemel�y�z
Kâğıt, tekst�l g�b� alanlarda kenev�r�n akt�f b�r şek�lde p�yasaya g�reb�lmes� �ç�n çalışmalarını
sürdürdükler�n� kaydeden Fuat Köktaş “Kenev�r�n bunlara ek olarak yağından da faydalanmalıyız.
Mesela Kanada’dak� araştırma merkezler� cannab�d�ol �çer�ğ� yüzde 2 sev�yeler�nde olan kenev�r
çeş�tler� �le �lg�lenmekte olduklarını söyled�ler. Ancak b�z burada Sel�m Aytaç hocamızın önderl�ğ�nde
Kenev�r Araştırmaları Enst�tüsünde yüzde 8 cannab�d�ol �çer�ğ�ne sah�p kenev�r b�tk�s� elde
edeb�l�yoruz. Burada, ver�m� yüksek, l�f� daha dayanıklı, yağ �çer�ğ� daha zeng�n ürünler� elde
etmem�z gerek�yor. Bu görev b�zlere ve d�ğer paydaşlara düşmekted�r. Elde ett�ğ�m�z ürün ve b�lg�ler�
heba etmeden, Samsun merkezl� olarak hayata geç�rmek adına mücadele etmel�y�z. Yalnızca l�f� ve
sapıyla değ�l, aynı zamanda otomot�v, �laç, kozmet�k, gıda g�b� sektörler�n de bu üründen
faydalanmasıyla ürünü daha ekonom�k b�r konuma er�şt�reb�leceğ�m�z� düşünüyor, yol har�tamızı da
bu doğrultuda bel�rlemem�z gerekt�ğ�n� �fade ed�yorum” şekl�nde konuştu.
2035 yılında kenev�r�n c�rosunun 270 m�lyar dolara çıkacağı ön görülüyor
Yapılan araştırmalara göre kenev�r�n dünya genel�nde 60 m�lyar dolarlık b�r c�roya sah�p olduğunu
vurgulayan Fuat Köktaş, “2035 yılında �se bu paranın 270 m�lyar dolara çıkacağı ön görülüyor.
Çünkü artık dünyanın doğal ürünlere dönmeye başladığı, k�myasal ürünlerden uzaklaştığı b�r
dönemdey�z. Kısacası kenev�r�n hem ülke ekonom�s�ne hem de sağlığa katkısı oldukça fazla” ded�.
Fuat Köktaş, l�f ayıklama aracının Ar-Ge çalışmalarının devam ett�ğ�n� bel�rterek protot�p�n�n hazır
olduğunu da sözler�ne ekled�.
Samsun’a en �y� şek�lde h�zmet etmem�z gerek�yor
Samsun’unun coğraf� koşulları bakımından b�rçok güzell�ğe sah�p olduğunu hatırlatan Samsun Ak
Part� m�lletvek�l� Ahmet Dem�rcan, “Böyle b�r güzell�ğe sah�p olduğumuza şükretmek �ç�n Samsun’a
en �y� şek�lde h�zmet etmem�z gerek�yor. Samsun öyle güzel b�r yer k� s�z ona b�r ver�n s�ze on ger�ye
verecek ver�ml�l�kted�r. Bu doğrultuda kurumların b�rl�ktel�kler� oldukça kıymetl�. Ün�vers�teler bu
noktada yol göster�c�, proje üret�c�, projeler� gel�şt�r�c� roller�n� üstleneceklerd�r. Bu nedenle bu
b�rl�ktel�k b�zler� oldukça onurlandırıyor, gururlandırıyor. Sayın val�m�z�n de bu konudak� destekler�
oldukça cesaretlend�r�c�d�r” �fadeler�n� kullandı.
Cumhurbaşkanının onayyla Samsun Ün�vers�tes� Tıp Fakültes� kuruluyor
Cumhurbaşkanın onayıyla Samsun’a �k�nc� b�r tıp fakültes� kurulacağını da müjdeleyen Ahmet
Dem�rcan, “İhale aşamasında olan şeh�r hastanes�n�n yanında, Samsun Ün�vers�tes� Tıp
Fakültes�n�n kurulması �ç�n karara varılırsa, Samsun batıda OMÜ, doğuda Samsun Ün�vers�tes� Tıp
Fakülteler� ve araştırma hastaneler� �le çevrelenm�ş b�r şeh�r olacaktır” şekl�nde konuştu.
El ele ver�rsek Samsun’u öneml� b�r lokomot�f hal�ne get�reb�l�r�z
Samsun Val�s� Dr. Zülk�f Dağlı �se yaptığı konuşmada, “Bugün �l�m�z ve ülkem�z �ç�n öneml� b�r
konuyu görüşüyoruz. Katma değer� belk� de en yüksek olan kenev�r b�tk�s�n� tartışıyoruz. İl�m�zde
kenev�r b�tk�s�n� nasıl gel�şt�reb�l�r�z, bu �l�n aktörler� olarak neler yapab�l�r�z bu manada b�r araya
geld�k. Burada ulusal b�r eylem planı olduğunu b�l�yoruz. Bunu b�raz daha harekete geç�rmen�n,
yerelden tet�klenmek suret�yle olacağını düşünüyoruz. B�zlere değerl� m�lletvek�ller�m�ze,
ün�vers�teler�m�ze, T�caret ve Sanay� Odamıza ve �ş �nsanlarımıza büyük görevler düşüyor. El ele
ver�rsek Samsun’u öneml� b�r lokomot�f hal�ne get�reb�l�r�z” ded�.
“İl�m�zde Kenev�r Enst�tünün kurulması öneml� b�r avantaj
Samsun’da tarımın ayrı b�r önem� olduğunu bel�rten Val� Dr. Zülk�f Dağlı, “Her tarım ürünü öneml�
ama b�z�m öncel�ğ�m�z katma değer� yüksek tarım ürünler�n�, tarıma dayalı sanay�yle b�rleşt�rerek
kalkınmayı sağlamak. İl�m�zde Kenev�r Enst�tünün kurulması da öneml� b�r avantaj. Samsun’un
tar�h�nde kenev�r�n öneml� b�r geçm�ş�n�n olduğunu b�l�yoruz. Bu şartlarla 2-0 önde başlıyoruz. Bunu
da hep b�rl�kte değerlend�rmek durumundayız. İnşallah bunu da s�zlerle b�rl�kte başaracağız. İl�m�z�
ön plana çıkarmak �ç�n uğraşacağız. Bu toplantının sonuçlarının �y� olacağını düşünüyor, hep�n�ze
sevg� ve saygılarımı sunuyorum” ded�.
Konuşmaların ardından protokol üyeler�, OMÜ Kenev�r Araştırmaları Enst�tüsü tarafından hazırlanan
stantta yer alan kenev�r ürünler�n� �nceled�.
Toplu hatıra fotoğrafının ardından toplantı sona erd�.  Berna ALTINOVA
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